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Březen se už podesáté stane měsícem internetu 
S mottem »Internet – výhoda pro znevýhod-

něné« zítra vstoupí do svého jubilejního, již  
10. ročníku projekt Březen – měsíc internetu. 
Uskutečňuje jej BMI sdružení a záštitu nad 
ním převzal předseda Senátu PČR MUDr. Pře-
mysl Sobotka. Jako hlavní partneři jej podpoří 
IBM Česká republika a Ministerstvo práce a 
sociálních věcí (MPSV) ČR. Odborným part-
nerem je FORInternet a logistickým Česká 
pošta, s.p. 

Jak při včerejším slavnostním zahájení nové-
ho ročníku uvedl JUDr. Štefan Čulík z MPSV, 
Evropská komise už 1. 6. 2005 zveřejnila inici-
ativu i2010 Evropská infor-
mační společnost pro růst a 
zaměstnanost, která si vytkla 
za cíl vytvořit jednotný ev-
ropský informační prostor a 
obsahově bohatý vnitřní trh 
pro elektronické komunika-
ce a digitální obsah, posílit 
inovace a investice v oblasti 
ICT a zasadit se o všem 
přístupnou informační spo-
lečnost podporující růst 
zaměstnanosti, lepší veřejné služby a kvalitu 
života. Na tuto iniciativu navázala loni v červ-
nu ministerská deklarace, mezi jejíž cíle mj. 
patří zvýšit využívání internetu skupinami 
obyvatel, které nemohou plně využívat výhody 
informační společnosti (např. senioři, osoby se 
zdravotním postižením či nezaměstnaní). De-
klarace má v roce 2008 vyústit v evropskou 
iniciativu e-začleňování, která dál tato předse-
vzetí rozvede v konkrétních opatřeních. 

MPSV na tyto evropské trendy navazuje a 
v rámci aktivní politiky zaměstnanosti podpo-
ruje celou řadou programů možnosti pracovní-
ho uplatnění znevýhodněných skupin osob. Do 

budoucna lze očekávat zesílení tlaku na dodr-
žování zásad Web Accessibility Initiative (WAI 
– přístupnosti webových stránek osobám se 
zdravotním postižením) při tvorbě webových 
stránek zejména samospráv a státní správy. Dál 
se také bude zvyšovat podpora přístupnosti 
různých technologií osobám se zdravotním 
postižením, jako jsou např. oblast výpočetní 
techniky (PC a internet), digitální TV, generace 
3rd mobilních telefonů, navigace, resp. orienta-
ce prostřednictvím GPS aj. 

PhDr. Vít Richter, předseda Svazu knihovní-
ků a informačních pracovníků (SKIP) ČR, zase 

mj. připomněl, že v kontextu 
současné poněkud klesající 
čtenářské gramotnosti zne-
výhodnění občané naopak 
patří k výrazným skupinám 
využívajícím veřejné kni-
hovny. Předseda SKIP pou-
kázal na přínos Projektu 
internetizace knihoven 
(PIK), jež od roku 2004 re-
alizuje ministerstvo informa-
tiky za spolupráce minister-

stva kultury. Díky projektu se letos počet veřej-
ných knihoven připojených k internetu přiblíží 
ke čtyřem tisícům. Knihovny, resp. jejich zři-
zovatelé, které do projektu ještě nevstoupily, 
by však neměly propásnout letošní červen, 
který se patrně stane posledním termínem, 
v němž bude možné tak ještě učinit. 

K některým akcím, které se pro projekt Bře-
zen – měsíc internetu chystají, se vrátíme 14. 3. 
v příštím vydání našeho elektronického zpra-
vodaje. V něm také zveřejníme přehled nejdů-
ležitějších internetových zdrojů zaměřených na 
znevýhodněné skupiny obyvatel, jak jej připra-
vilo Ministerstvo vnitra ČR.                       ( r š )  

AKT UÁL NĚ  

ČR termíny Bruselu stihne 
Národní strategický referenční rámec České 

republiky je připraven k předání do informač-
ního systému Evropské komise v Bruselu. 
Včera to prohlásil ministr pro místní rozvoj 
Jiří Čunek na setkání samospráv Regionu 
soudržnosti Střední Čechy. »Zároveň v Bruse-
lu do závazného termínu, tedy 6. března, for-
málně předložíme jednotlivé operační progra-
my. Tímto krokem bude zahájen oficiální 
schvalovací proces,«  dodal.  

Národní strategický referenční rámec je 
klíčovým dokumentem nezbytným pro to, aby 
mohlo být započato čerpání evropských zdrojů 
prostřednictvím jednotlivých 24 operačních 
programů. Na období let 2007 až 2013 celko-
vá částka evropských zdrojů pro Českou re-
publiku činí přibližně 737,6 mld. Kč, přičemž 
téměř polovina této sumy směřuje do dopravní 
infrastruktury a životního prostředí. Na regio-
nální operační programy je z ní vyčleněno  
18 %, tzn. kolem 135 mld. Kč.  

Problematika strategických plánů ekonomic-
kého rozvoje měst, obcí a regionů v souvislos-
ti s novým programovacím obdobím Evropské 
unie a její dotační politikou se nyní projedná-
vá na setkáních starostů a místostarostů, která 
se konají v rámci projektu Setkání samospráv 
Regionů soudržnosti 2007.  

Včerejší setkání samospráv Regionu soudrž-
nosti Střední Čechy bylo úvodní akcí tohoto 
projektu, nad nímž převzal záštitu ministr 
Čunek. Další setkání proběhnou v sídelních 
městech úřadů regionů soudržnosti v březnu a 
v dubnu. 

    Elektronický zpravodaj vydavatelství Economia   
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Březnové číslo vyjde už příští týden! 

Moderní obec 
 

• Neplacení nájmu: Řešení nemusí být 
drastické 

• Kasina, rulety a terminály – mohou je 
obce regulovat? 

• Zřizovatelé sociálních služeb z řad ma-
lých obcí stojí před zánikem 

• Co je plošné zklidňování dopravy 
• Jak přehledně financovat přenesený vý-

kon státní správy? Ptejte se Slováků! 
• Decentrální versus centrální čištění od-

padních vod 
• »Community policing« není pro Sokolov 

neznámým pojmem 
• Aktualizujete strategický plán města? 

Pamatujte i na očekávání místních firem 
• Rozdíl mezi chudým venkovem a bohat-

šími městy nevyřeší dotace 
• Zlín posiluje podporu podnikání 
• TÉMA: Informační systémy 
• PŘÍLOHA: Finanční produkty pro města  

a obce 
... a mnoho dalších rad a inspirativních 
textů 

 

studio@studioaxis.cz 

www.sprava-majetku.cz www.sprava  -  majetku.cz 

Tento projekt je podpořen Evropským sociálním fondem, 
státním rozpočtem České republiky a rozpočtem hlavního města Prahy. 

Vzdělávací projekt je určen státním a městským organizacím i soukromým firmám,  
které spravují veřejný majetek na území hl. m. Prahy. 

 

Účast na všech akcích projektu a odborné materiály jsou ZDARMA! 
Praha, březen-červen 2007 
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Na pomoc pasivním domům 
Nové poradenské centrum zaměřené na 

poradenství v oblasti výstavby pasivních do-
mů bylo počátkem února otevřeno v sídle 
občanského sdružení Energy Centre České 
Budějovice (ECČB) na náměstí Př. Otakara II. 
87/25. ECČB se jím stalo partnerem projektu 
Síť center pasivního domu financovaného 
z Evropského sociálního fondu a státního 
rozpočtu České republiky. Do projektu, který 
je koordinován Centrem pasivního domu 
v Brně (www.pasivnidomy.cz), je celkem 
zapojeno 13 partnerů z celé republiky.  

Zájemci o tuto problematiku se mohou na 
českobudějovické centrum obracet se svými 
dotazy zdarma či navštívit poradce ECČB 
osobně (je třeba se telefonicky objednat na 
čísle 387 312 580 – na tomto čísle funguje i 
telefonická poradna). Dotazy lze rovněž zaslat 
elektronicky na adresu eccb@eccb.cz . Kon-
zultační hodiny jsou každé úterý od 10 do  
12 hodin a každý čtvrtek od 10 do 12 a od  
13 do 17 hodin. 

Jak účinně propagovat město 
Seminář »Jak a čím propagovat město« 

chystá na středu 7. března od 9 hodin do praž-
ského TOP Hotelu Společnost Petra Parléře. 
Na semináři se bude hovořit o tom, jak zjistit, 
co může město nabídnout jako svůj specifický 
produkt, jak by jej mělo sladit s potřebami 
trhu a co by přitom mělo být cílem jeho mar-
ketingové strategie.  

Na semináři mj. vystoupí šéfredaktor týdení-
ku Marketing & Media Mgr. Daniel Köppl, 
marketingový specialista RNDr. Ivan Tomek, 
ředitel Podnikatelského institutu Pyramida 
PhDr. PhMr. Štefan Medzihorský a Ing. arch. 
Jan Sedlák, zabývající se dlouhodobě urbanis-
mem historických měst a obcí. Více informací 
o semináři a elektronickou přihlášku ke staže-
ní naleznete na www.cenapp.cz . 

Zima moc sněhu nepřinesla, ale sucho zatím nehrozí 
V souvislosti se současným oteplováním 

atmosféry si veřejnost klade řadu otázek, které 
se nejvíce týkají případného výskytu extrém-
ních přírodních procesů. K takovým extrémům 
může patřit i sucho, které by postihlo nejen 
zemědělce, ale také významně poznamenalo 
život měst a obcí. A právě na sucho a jeho 
možný výskyt po letošní abnormálně mírné 
zimě jsme se ptali ředitele Českého hydromete-
orologického ústavu (ČHMÚ) Ing. Ivana 
Obrusníka, DrSc., a jeho spolupracovníků. 
• Jaký stav lze nazvat suchem?  

Sucho jako nedostatek vody není hydrologic-
ky jednoznačně definovatelný termín. Čím je 
stav sucha pro jednoho, nemusí být ještě tou 
samou situací pro druhého. Sucho prakticky 
nastává za situace, kdy není dostatek vody ve 
vodním zdroji po určitou dobu pro účelovou 
potřebu některého z uživa-
telů. Protože se tyto potřeby 
vzájemně liší, a to i prosto-
rově a časově, mohou být v 
počáteční fázi sucha rozdíl-
ně postiženi zemědělci, 
průmysl nebo např. i běžní 
odběratelé vody. Obecně a 
zjednodušeně jde o déletr-
vající nedostatek vody v pů-
dě, rostlinách, atmosféře, a 
tím také v korytech toků, ve 
vodních nádržích atp. 
• Čím se liší sucho od dal-
ších přírodních rizik? 

Působení sucha je pomalé 
a jeho následky po skončení 
suchých period obvykle 
ještě poměrně dlouho do-
znívají. Nemůžeme přesně stanovit začátek a 
konec sucha. Proto je sucho na rozdíl od ostat-
ních přírodních pohrom nazýváno »plíživým« 
jevem. Postihuje obvykle mnohem rozsáhlejší 
území než jiné přírodní katastrofy. I proto jsou 
různá protiopatření prováděná až v průběhu 
sucha už velmi obtížná. 
• Lze sucho předpovídat? 

Vzhledem k méně uspokojivému předpoví-
dání srážek na více než 10 dní dopředu se su-
cho zatím s delším časovým předstihem nedaří 
předpovídat. U nás dochází k tomuto přírodní-
mu jevu nahodile v důsledku nerovnoměrného 
a rok od roku se měnícího zastoupení různých 
typů povětrnostních situací s četnějším výsky-
tem tlakových výši nebo hřebenů vysokého 
tlaku vzduchu. Ty buď přímo jako by zabraňo-
valy postupu frontálních systémů z Atlantského 
oceánu (na nichž vypadávají srážky), nebo se 
tyto systémy v oblastech vyššího tlaku rozpa-
dají (s menším množstvím spadlých srážek). 
Následky se pak nejvíce projevují v nížinách a 
pahorkatinách, zatímco v okolí hor přece je-
nom čas od času v obdobích sucha relativně 
více zaprší. 
• Existují nyní nějaké náznaky ve srážko-
vém vývoji či v zásobách podzemních vod, 
které by vytvářely předpoklad možného 
výskytu sucha? 

Rok 2006 byl jako celek srážkově nadprů-
měrný. V jednotlivých hlavních povodích 

(Vltava, Labe, Odra a Morava) spadlo 96 až 
108 % dlouhodobého ročního normálu. Výskyt 
a úhrny srážek byly však oblastně proměnlivé. 
Významnou roli sehrála vysoká a dlouhou 
dobu ležící sněhová pokrývka, což vedlo k vý-
skytu rozsáhlé povodňové situace. Kromě této 
jarní povodně byly v roce 2006 zaznamenány 
ještě další čtyři povodně. Zato podzimní obdo-
bí – září, říjen a listopad – bylo jako celek 
podle řady teplot naměřených v pražském Kle-
mentinu vůbec nejteplejším obdobím od začát-
ku pozorování v roce 1775. Navíc v měsících 
září a říjen se vyskytly nižší srážkové úhrny. 
Oba měsíce byly hodnoceny jako suché. Na 
některých stanicích v září spadlo jen kolem  
10 % normálu. Zatímco listopad srážkově od-
povídal dlouhodobému průměru, byl prosinec 
opět všeobecně suchý, na některých stanicích 

až velmi suchý. V důsledku 
toho se obvyklý pokles 
zásob podzemních vod 
v posledních čtyřech měsí-
cích 2006 zvýraznil. Tento 
trend se zastavil až v lednu 
2007, který byl enormně 
teplý a také srážkově vlhký. 
Spadlo okolo 170 % dlou-
hodobého měsíčního sráž-
kového normálu většinou ve 
formě deště.  
Hladiny podzemních vod 
začaly stoupat, takže ke 
konci měsíce většina pozo-
rovacích objektů vykazova-
la již stavy nad dlouhodo-
bými průměry platnými pro 
leden. Nyní jsou ještě mírně 

podprůměrné hladiny pouze v povodích Odry, 
Opavy, Osoblahy, Sázavy, dolní Berounky, 
dolní Ohře a v povodí přináležejícím dolnímu 
úseku Labe pod ústím Ohře. 

Pro odhad očekávaného vývoje během roku 
2007 bude rozhodující množství a rozložení 
srážek v jarním období. Zatím je poměrně málo 
sněhu, takže doplňování zásob podzemní vody 
z jarního tání nebude pravděpodobně nijak 
významné. Avšak v případě výskytu teplejšího 
počasí půda nezamrzne a spadlé srážky mohou 
účinněji vsakovat. Za předpokladu normálního 
průběhu srážek není zatím závažný důvod 
očekávat zvýšené riziko sucha v letním období. 
• Existují přesto oblasti s trvalým poklesem 
hladin podzemních vod? 

Z podkladů měření hladin podzemních vod 
v ČHMÚ nelze jednoznačně tvrdit, že dochází 
k jejich stabilnímu poklesu z přírodních příčin. 
Lokálně se projevují spíše snížení hladin, která 
jsou dána různými antropogenními vlivy, např. 
technickými úpravami reliéfu krajiny, úprava-
mi břehů či koryt toků, čerpáním podzemních 
vod aj. 
• Jaká technická opatření by mohla napo-
moci zadržovat na našem území více vody? 

V boji proti škodlivým účinkům sucha je 
především nutné disponovat dostatečnou záso-
bou vody, která je dosažitelná a má požadova-
nou kvalitu. Proto budování, udržování a chrá-

(Pokračování na stránce 3) 

   

 
 

 

Celoživotní vzdělávání – Praha 2007 
 

 

• OBNOVA PAMÁTEK – REKONSTRUK-
CE, NEBO KONZERVACE? 

20.-21. 3. konference – Praha 
 

• ZMĚNY ZÁKONA O STÁTNÍ PAMÁT-
KOVÉ PÉČI VE VZTAHU K NOVÉMU 
STAVEBNÍMU ZÁKONU 

5. 4. seminář – Praha 
 

• KURZ PAMÁTKOVÉ PÉČE 
23.-28. 4. a 21.-26. 5. kurz – Telč 

 

Podrobnější informace a přihlášky  
najdete na: http://www.studioaxis.cz/ 

 
STUDIO AXIS, spol. s r.o. 

Korunní 106, 101 00 Praha 10 
tel./fax: 271 732 095 a 271 736 620 

e-mail: studio@studioaxis.cz 

Sucho jako nedostatek vody není hyd-
rologicky jednoznačně definovatelný 
termín.              Ilustrační foto: V. Fantová 
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Opět Cena Josefa Vavrouška 
Až do 15. dubna lze zasílat nominace do již 

11. ročníku soutěže o Cenu Josefa Vavrouška. 
K uctění památky někdejšího federálního 
ministra životního prostředí jako jednoho 
z hlavních tvůrců konceptu trvale udržitelného 
rozvoje v ČR ji vyhlašují Nadace Partnerství  
a Nadace Charty 77. Cena je udělována jed-
notlivcům a má zviditelnit konkrétní aktivity 
ve prospěch životního prostředí, které se tak 
mohou stát příkladem pro další. Nominaci lze 
zaslat vyplněním elektronického formuláře  
na www.nadacepartnerstvi.cz/vavrousek. Loni 
cenu získal in memoriam propagátor bezpeč-
ných podmínek pro pražské cyklisty Jan Bou-
chal spolu s ředitelkou brněnského Ekologic-
kého centra Veronica Yvonnou Gailly. Ta byla 
oceněna za prosazení unikátních projektů 
v Hostětíně, díky nimž tato malá obec v Bí-
lých Karpatech dnes využívá výtopnu na bio-
masu, kořenovou čističku odpadních vod a 
solární kolektory na ohřev vody. 

Elektronická Sbírka zákonů? 
Sdružení eStat.cz zasla-
lo předsedovi Legisla-
tivní rady vlády ČR 
JUDr. Cyrilu Svobodo-
vi své návrhy na systé-
mové zkvalitnění práv-
ního řádu. O těchto 
návrzích se diskutovalo 
na nedávném setkání 
předsedy legislativní 

rady a  reprezentantů nevládní sféry. Tvůrci 
projektu eStat.cz věří, že byť podle názoru 
některých legislativců »velmi odvážné a pro-
vokativní« myšlenky, jakými jsou například 
elektronická Sbírka zákonů, veřejné připomín-
kové řízení, pravidelné hodnocení dopadů 
regulace či stejná pravidla pro tvorbu právních 
předpisů všemi subjekty, nezapadnou prachem 
v archívu Legislativní rady vlády, ale pomo-
hou posunout náš právní řád a tvorbu právních 
předpisů vpřed do 21. století.  

Pro výpis už není nutné do Prahy 
Provoz pobočky Rejstříku trestů byl zahájen 

minulý týden v Ostravě. »Otevíráním poboček 
chceme vyjít vstříc všem občanům, kteří už 
nebudou muset z celé republiky jezdit pro 
výpis až do Prahy a čekat tam v několikahodi-
nových frontách,« konstatoval při slavnostním 
otevření pobočky ministr spravedlnosti Jiří 
Pospíšil. Pobočka ostravského Rejstříku trestů 
je umístěna v přízemí budovy B krajského 
soudu na Sokolské ulici č. 16. Pracoviště vy-
dává výpisy z rejstříku trestů pouze fyzickým 
osobám, a to na počkání, na základě žádosti 
opatřené kolkem v hodnotě 50 Kč, který lze 
zakoupit přímo v prodejně kolků hned u vstu-
pu do budovy soudu. Kromě Prahy a Ostravy 
lze získat výpis na počkání od letošního ledna 
také v Brně. Před uvedením do provozu je už 
také pobočka rejstříku trestů v Plzni. Do úva-
hy na zřízení dalších takových míst přicházejí 
zejména krajské soudy České Budějovice, 
Hradec Králové a Ústí nad Labem. 

Předplatitelé měsíčníku Moderní obec  
 

mají přístup do elektronického archívu časopisu ZDARMA.  
 

Stačí se zaregistrovat na adrese http://predplatitel.ihned.cz. 

Zapište si do diáře: URBIS INVEST – 17. až 21. dubna 
Brownfields i dotační programy Evropské 

unie – tato témata budou patřit k ústředním na 
veletrhu URBIS INVEST, který se na brněn-
ském výstavišti uskuteční ve dnech 17. až  
21. dubna.  

Opět se bude konat souběžně se Stavebními 
veletrhy Brno, rozčleněnými do čtyř relativně 
samostatných částí. Budou jimi: Mezinárodní 
stavební veletrh IBF, Mezinárodní veletrh tech-
nických zařízení budov SHK 
Brno, Mezinárodní veletrh 
elektroinstalací a osvětlovací 
techniky ELEKTRO a Sta-
vební centrum EDEN, nabí-
zející jak ukázky montova-
ných, kompletně vybave-
ných rodinných domů či 
vzorkovnu stavebních mate-
riálů, tak služby poradenské-
ho střediska pro otázky bydlení a výstavby 
včetně finančního zajištění. Protože Stavební 
veletrhy si zvolily 
za své letošní hlavní 
téma Opravy byto-
vého fondu (při-
čemž na základě 
pozitivních ohlasů z 
loňského ročníku si 
podržely i téma 
Zelená energie), může se pro starosty a další 
volené zastupitele obcí a měst, ale i odborné 
zaměstnance obecních a městských úřadů ná-
vštěva brněnského výstaviště v uvedených 
dnech stát dvojnásob přínosná. 

Doprovodný program veletrhu URBIS IN-
VEST mj. nabídne: 
• 14. kongres starostů a primátorů (uspořádá jej 
Svaz měst a obcí ČR ve čtvrtek 19. 4. na téma 
Financování obcí, rozpočtové určení daní a 
daňové příjmy obcí); 

• Fórum investičních příležitostí v regionech 
(spolupořadateli jsou agentura CzechInvest 
s příslušnými kraji a městy); 
• seminář k Národní strategii regenerace 
brownfields (CzechInvest) 
• konferenci Inovace a rozvoj regionů 
(Asociace inovačního podnikání ČR, Česká 
asociace rozvojových agentur); 
• konferenci Moderní železnice – nové služby 

pro regiony (České dráhy, 
a.s.); 
• prezentaci programů s pod-
porou strukturálních fondů 
Evropské unie v novém pro-
gramovacím období let 2007 
až 2013 (CzechInvest a Mi-
nisterstvo pro místní rozvoj); 
• burzu poradenských firem 
k možnostem municipalit  

k čerpání peněz z EU (v jejím rámci bude mít 
svůj stánek i Ministerstvo pro místní rozvoj). 

Před pavilonem Z se 
po všechny dny 
trvání obou akcí 
všem jejich návštěv-
níkům opět naskyt-
ne i možnost zhléd-
nout ukázky ochra-
ny před povodněmi. 

Pořadatelé ukázek – Veletrhy Brno, a.s., spolu 
s Českou protipovodňovou asociací – si tento-
krát zvolili jako téma ukázek Ochranu rodinné-
ho domu s garáží v záplavovém území, dále 
Kotvení plavidel za povodně a Materiálně 
technické vybavení povodňové komise.  

Průběžně doplňované informace k veletrhu 
URBIS INVEST naleznete na internetové adre-
se: http://www.bvv.cz/urbisinvest.   

Více se o veletrhu dočtete v březnové Moder-
ní obci, která vyjde už příští týden.            ( r š )  

nění menších vodních nádrží patří k nejúčin-
nějším opatřením proti suchu. Je známo, že 
krajina, která má ve své struktuře více malých 
vodních nádrží, je vůči škodlivým účinkům 
sucha odolnější.  

Dále je třeba respektovat, že naším jediným 
zdrojem vody jsou srážky. Měli bychom proto 
co nejvíce vody z nich zadržovat v krajině. 
Znamená to zmenšovat odtok, provádět vhodné 
pozemkové úpravy, udržovat trvalé travní po-
rosty, nenapřimovat a neupravovat malé vodní 
toky, navracet do krajiny mokřady aj. 
• Měla by se s ohledem na sucho nějak změ-
nit i dosud platná legislativa? 

Podle mého názoru dosud platná legislativa 
obsahuje zatím dostatek právních norem a 
postupů k tomu, aby bylo možné účinně čelit 

škodlivým dopadům sucha. Jen je třeba ji 
správně, pohotově a s přehledem implemento-
vat. S ohledem na další vývoj změn klimatu 
bude možná nutné dát zabezpečení dostatečné-
ho množství vody pro obyvatelstvo bezvýji-
mečnou prioritu. 
• Co byste rád k této problematice dodal? 
ČHMÚ má na území České republiky tisíce 

stanic, které měří důležité veličiny v rámci 
oběhu vody, jako jsou úhrny srážek, průtoky 
v tocích, výška hladiny podzemní vody aj. 
Vydává předpovědi počasí včetně výskytu 
srážek s využitím nejvýkonnější techniky. Tuto 
skutečnost by měla média plně respektovat a 
nedovolit, aby občané byli často dezinformová-
ni různými dohady až chybnými výroky neod-
borníků.                                                       

                             ( r š )  

(Pokračování ze stránky 2) 

http://www.moderniobec.cz
http://www.nadacepartnerstvi.cz/vavrousek
http://predplatitel.ihned.cz
http://www.bvv.cz/urbisinvest


28.  2 .  2 00 7 

5/2007                                                                  http://www.moderniobec.cz                                                               strana 4 

MODERNÍ OBEC - PDF SERVIS MĚSÍČNÍKU VYDAVATELSTVÍ ECONOMIA, web: http://moderniobec.ihned.cz. Elektronická příloha časopisu Moderní obec. Vychází jednou za 14 dní. Registrován pod ISSN  
1214-9764. Kontakt na redakci: Moderní obec, Economia, a.s., Dobrovského 25, 170 55 Praha 7. Lýdia Stoupová, šéfredaktorka, tel.: 233 071 408, fax: 233 072 012, lydia.stoupova@economia.cz , Ivan Ryšavý, 
zástupce šéfredaktora, tel.: 233 071 407, ivan.rysavy@economia.cz , Petr Pfleger, manažer inzerce, tel.: 233 071 403, mobil: 603 198 873, petr.pfleger@economia.cz , Renata Němcová, sekretariát, tel.: 233 071 471, 
fax: 233 072 015, renata.nemcova@economia.cz . PŘIHLÁŠENÍ-ODHLÁŠENÍ PDF SERVISU: e-mail: pdf.moderniobec@economia.cz. © Všechna práva vyhrazena. Bez předchozího písemného souhlasu 
vydavatelství Economia, a.s., je zakázána jakákoli další publikace, přetištění nebo distribuce (tištěnou i elektronickou formou) jakéhokoli materiálu nebo části materiálu zveřejněného v tomto PDF servisu. Společnost 
Economia, a.s., využívá agenturní zpravodajství ČTK, která si vyhrazuje veškerá práva.  

Praha: Více pořádku a čistoty 
Návrh na změnu  
v zákoně o hlavním 
městě Praze týkají-
cí se odpovědnosti 
za čistotu a pořá-
dek na soukromých 
pozemcích a kolem 
sběrných nádob, 
schválilo minulý 

týden Zastupitelstvo hlavního města Prahy. 
»Chceme, aby byla zákonem upřesněna odpo-
vědnost vlastníků a uživatelů soukromých 
pozemků a také aby bylo určeno, kdo odpoví-
dá za úklid kolem sběrných nádob umístěných 
na komunikacích nebo na veřejném prostran-
ství. Zároveň tak bude zcela jasné, komu má 
být v případě porušení zákona uložena poku-
ta,« uvedl předkladatel návrhu, náměstek pri-
mátora Rudolf Blažek. Navrhované zvýšení 
maximálních sankcí za nepořádek je ve srov-
nání se současným stavem dvojnásobné až 
pětinásobné.  

»Zpřísnění postihu považujeme za nutné. 
Dosavadní hrozba pokutování se zřejmě míje-
la účinkem a mnohé pozemky, zejména  
v okrajových částech města, připomínají 
skládky. Úřady městských částí budou tak mít 
efektivnější nástroj pro postup proti vlastní-
kům či uživatelům pozemků, aby zajistily 
nápravu,« dodal náměstek Blažek. 

Objednejte si ZDARMA ukázkové číslo odborného měsíčníku  

Moderní obec 
na tel. lince 800 11 00 22 nebo na adrese 

http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=MO  

PER S ONÁLI E 

Ušetřit mohou velká města i malé obce 
Statutární město Olomouc loni v květnu 

uzavřelo smlouvy s kolektivními systémy Ase-
kol, Elektrowin a Ekolamp, které se zabývají 
zpětným odběrem použitých elektrozařízení. 
Díky tomu se v hanácké metropoli zvýšilo 
množství zpětně odevzdávaných vysloužilých 
elektrospotřebičů. Město tak ušetřilo 871 tisíc 
Kč, které by muselo vynaložit, pokud by jejich 
sběr a likvidaci zajišťovalo samo. Od května 
do prosince 2006 bylo ve dvou olomouckých 
sběrných dvorech v rámci zpětného odběru 
shromážděno celkem 190,12 tuny elektrozaří-
zení, z toho 3470 ledniček, 8612 televizorů 
a monitorů, 3180 zářivek a 50 260 kg ostatních 
elektrospotřebičů. 

»Pokud se nám podaří v některém segmentu 
služeb ušetřit, snažíme se peníze investovat 
zpět. Získané peníze můžeme použít například 
na rozšíření sběru bioodpadu do dalších měst-
ských částí,« komentoval dosažené výsledky 
Svatopluk Ščudlík, 
náměstek primátora.  

Dříve město platilo za 
likvidaci například te-
levizoru 100 Kč, rádia 
50 Kč, lednice 350 Kč a 
zářivky 8 Kč. Výsledná 
částka se pak pohybova-
la ve statisících. 

Zpětný odběr většiny 
druhů vysloužilých 
elektrospotřebičů je 
možný v zásadě dvěma 
způsoby: Buď spotřebič 
odevzdat poslednímu 
prodejci při nákupu nového podobného typu a 
funkce, nebo jej odvézt do sběrného dvora, 
s jehož provozovatelem některý z kolektivních 
systémů uzavřel smlouvu o zpětném odběru. 
Počet zpětně odebraných elektrozařízení 
v České republice neustále roste. Je tedy zřej-
mé, že podobně jako Olomouc i další města a 
obce budou každým rokem díky smlouvám 
s kolektivními systémy na zpětný odběr šetřit 
stále více peněz. Jen za necelé dva roky své 
existence kolektivní systémy už obcím tímto 
způsobem uspořily zhruba 200 miliónů Kč. 

Připomeňme, na jaké elektrospotřebiče se 
uvedené tři systémy svým zpětným odběrem 
zaměřují: 
• Asekol: elektrozařízení z oblasti výpočetní, 
telekomunikační a kancelářské techniky, spo-

třební elektroniky, hraček a vybavení pro volný 
čas a sport a dále pak lékařské přístroje a vý-
dejní automaty; 
• Elektrowin: velké domácí spotřebiče, malé 
domácí spotřebiče, elektrické a elektronické 
nářadí a nástroje; 
• Ekolamp: použité lineární a úsporné zářivky, 
výbojky a svítidla. 

Například Asekol v letošním roce každé obci 
za každý smluvně provozovaný sběrný dvůr 
nebo sběrné místo na jejím území věnuje 
k pokrytí administrativních a organizačních 
náležitostí paušální roční příspěvek 10 tisíc Kč 
(pokud je tam zajištěn odběr od obyvatel i od 
ostatních osob, například posledních prodejců, 
servisů apod.) či 5000 Kč (při odběru pouze 
pro obyvatele).  

Pokud obec nemá sběrný dvůr (nebo odpoví-
dající stabilní sběrné místo pro zpětný odběr) a 
organizuje mobilní sběr, Asekol pro ni zajistí 

možnost bezplatně ode-
vzdat sebraná elektroza-
řízení přímo u jeho 
smluvního zpracovatele. 
Současně obci přispěje 
na organizaci mobilního 
sběru roční paušální 
odměnou 3400 Kč (obci 
s více než 2000 obyva-
tel) a 1700 Kč (obci pod 
2000 obyvatel). 
Příspěvek (2000 Kč)  
k vyrovnání nákladů na 
administrativu spojenou 
se zprovozněním místa 

zpětného odběru přiznává obcím i Elektrowin. 
Ten obci platí i 0,15 Kč za každý kilogram 
zpětně odebraného elektrozařízení (pokud 
nevede podrobnou evidenci o zpětném odběru) 
nebo 0,30 Kč (pokud ji vede).  

Novinkou pro rok 2007 je zavedení tzv. moti-
vačního příspěvku (podpora sběru velkých – 
vyjma chlazení, a malých spotřebičů a nářadí). 
Výše tohoto bonusu se určuje podle výtěžnosti 
zpětně odebraných elektrospotřebičů na obyva-
tele obce v kilogramech za rok a může dosáh-
nout až 1 Kč/kg při výtěžnosti nad 4,01 kg na 
obyvatele ročně. 

( r š )  
 

K témuž se dočtete i v březnovém čísle  
Moderní obce, které vyjde už příští týden. 

Ve Vsetíně střídá Čunka Othová 
Dosavadní členka Za-
stupitelstva města Vse-
tína Květa Othová  
(45 let, KDU-ČSL), 
dlouholetá ředitelka 
vsetínské Charity, byla 
v pátek 23. února zvo-
lena starostkou města. 
Ve funkci tak nahradila 
starostu Jiřího Čunka, 

který se nyní bude věnovat už jen svým povin-
nostem v čele Ministerstva pro místní rozvoj a 
v Senátu. Othová získala v tajné volbě 18 z 19 
hlasů, zbývající hlasovací lístek byl neplatný.  

»Svou novou práci vnímám jako službu pro 
občany a město samotné. Uvědomuji si však, 
že to nebude snadné, protože Jiří Čunek nasa-
dil laťku příliš vysoko,« uvedla bezprostředně 
po volbě. Zároveň prohlásila, že chce ve své 
činnosti navázat na osmileté období Čunkova 
vedení radnice. »A to jak v čerpání evrop-
ských zdrojů na již schválené nebo zcela nové 
projekty, tak v sociální oblasti, to znamená 
v pomoci lidem zdravotně znevýhodněným, 
seniorům a samozřejmě i v integraci Romů a 
v dalších oblastech, jako je vzdělávání nebo 
poskytování pracovních příležitostí,« nastínila 
nová starostka své priority. 

Elektrowin uzavřel smlouvy o zpětném odběru 
už s 255 obcemi.                                 Foto: archív 
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